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電梯安裝、保養及維修的安全工程管理 

Safety Engineering & Management in Lift Installation, Maintenance & Repairs 
 

課程簡介 Course Introduction 

本課程重點介紹與電梯安裝及維修的有關安全施工作業和標準，講授如何在施工現場進行安全檢

查，以確定電梯安裝及維修的有關安全施工滿足相關要求。完成課程後，學員能夠： 

a. 管理電梯安裝及維修的安全施工，對工地電梯施工的安全或不安全行為和状況進行專業判斷，

並確定問題的可行解決方案； 

b. 應用、評估和持續改工程人員在工作環境中的專業知識和實踐技能。 

This course provides requirements designed to give the participant a thorough understanding of the practices 

and standards relating to safe working for installing, maintaining and repairing of lift, understanding how to 

perform a safe inspection at jobsite for whether the requirements for the safe working for installing, 

maintaining and repairing of lift had been met. Upon completion of the workshop, learners shall be able to: 

a. manage the safe working of lift for installation, maintenance and repair, make professional judgment on 

the safe or unsafe behaviour and conditions for safety working on lift and to identify viable solutions to 

unsafe issues, and  

b. apply, evaluate and improve continuously their professional knowledge and practical skills in the 

working environments.  

 

課程大綱 Course Outlines 

 介紹電梯、其主要部件及相關施工 

 電梯施工的死亡和受傷案例研究 

 電梯安全施工相關的指引、標準和作業手則 

 電梯施工風險評估 

 電梯安裝安全 

 電梯維修保養安全 

 電梯安全施工管理分享 

 Introduction to lift, its major components and related works 

 Case study of deaths and injuries in lift works 

 Guidelines, standards and Code of Practices related to safe working on lifts 

 Risk assessment of lift work 

 Safe lift installation 

 Safe lift maintenance and repair 

 International lift engineering management sharing 

專業提昇 Professional Enhancement 

 增進和提昇工程專業人員對電梯安全施工的準備和程序的專業知識。 

 更新工程專業人員對電梯安裝及維修的安全施工的最新標準和施工守則。 

 Strengthen and enrich engineering professionals' knowledge and awareness on the preparation and 

procedure for safety working on lift engineering. 

註：本院將向「建築、
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委員會」申請納入認可

時數。 

This course is under 
DSEJ Continuing 

Education Scheme 

本課程已納入教青局 

持續進修發展計劃 

 



 Update engineering professionals on the latest standard and practice of safety working on lift installation 

and repairs. 

 

教學對象 Target Audience  

機電工程師、屋宇裝備工程師、建造工程師、土木工程師，及需要管理電梯安全施工的工程人員 

M&E Engineers, building services engineer, building engineer, civil engineer and professional who manages 

safety of lift shaft works. 

 

授課語言 Medium of Instruction 

廣東語講授，筆記以英文為主輔以中文資料 To be conducted in Cantonese 

 

報名地點 Venue for Enrollment 

澳門氹仔偉龍馬路澳門科技大學 O 座 2 樓  持續教育學院 

SCS, 2/F Block O, Macau University of Science and Technology, Avenida Wai Long, Taipa, Macau 

上課地點 Venue for Class 

澳門氹仔偉龍馬路澳門科技大學（確實地點將於確認開課時以手機短訊通知） 

Macau University of Science and Technology, Avenida Wai Long, Taipa, Macau (Classroom number will be 

notified after the course is confirmed to commence.) 
 

上課日期 Course Date & Time 

 

課程費用 Tuition Fee   MOP 2,400                  收生名額 Class Size   30 人 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

* 報名注意事項 Enrollment Notes * 

1. 首次報讀本院短期課程者，請先登入網上報名系統（網址：https://scs.must.edu.mo/oasc/PersonalInfo.do）或掃瞄以下的

QR Code，選擇 <工程學和工程行業> 類別，預先登記個人資料（不需上傳身份證），填妥資料後，帶備身份證正、

副本及相片 1 張至本院辦理報名。For those who enroll for our courses for the first time, please go to 

https://scs.must.edu.mo/oasc/PersonalInfo.do or scan the QR Code
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https://scs.must.edu.mo/oasc/PersonalInfo.do
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